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1. Описание фонда оценочных средств (оценочных материалов)
Фонд оценочных средств (оценочные материалы) включает в себя контрольные задания и (или) вопросы, которые могут быть предложены обучающемуся в рамках текущего контроля успеваемости и промежуточной аттестации по дисциплине (модулю). Указанные контрольные задания и (или) вопросы позволяют оценить достижение обучающимся планируемых результатов обучения по дисциплине (модулю), установленных в соответствующей рабочей программе дисциплины (модуля), а также сформированность компетенций, установленных в соответствующей общей характеристике основной профессиональной образовательной программы.

Полные наименования компетенций представлены в общей характеристике основной профессиональной образовательной программы.
2. Оценочные средства (оценочные материалы) для проведения текущего контроля успеваемости обучающихся по дисциплине (модулю)

Текущий контроль успеваемости обучающегося осуществляется по результатам:

· выполнения тестов текущего контроля по разделам дисциплины (модуля) на проверку усвоения изученного лексико-грамматического материала;

· выполнения кейс-стади по разделам дисциплины (модуля);

· участия в ролевых играх по разделам дисциплины (модуля);

· участия в симуляциях по разделам дисциплины (модуля);

· выполнения индивидуальных или совместных проектов по разделам дисциплины (модуля);

· составления документов в соответствии с требованиями, предъявляемыми к их оформлению по разделам дисциплины (модуля);
· подготовки и представления презентаций по разделам дисциплины (модуля)

Перечень контрольных заданий и (или) вопросов для оценки сформированности компетенции ПК-5 (контролируемый индикатор достижения компетенции ПК-5.1)

Выполните контрольные задания. Переведите слова и выражения на английский язык:
1. Приятно было с вами познакомиться.

2. С нетерпением жду нашей встречи

3. До скорой встречи!

4. Увидимся позднее! 

5. До скорого... / Всего хорошего (разг., между близкими друзьями, среди молодежи)

6. Передавайте привет... 

7. Это мило (любезно) с вашей стороны.

8. Благодарны вам за то, что пришли…

9. Заходите (заезжайте) в любое время.   

10. Сердечно поздравляю вас с ...

11. Мои наилучшие пожелания!

12. Пусть сбудутся все ваши мечты

13. За вас! / За ваше здоровье!

14. Я бы хотел поднять бокал в честь…
15. До дна!
Перечень контрольных заданий и (или) вопросов для оценки сформированности компетенции ПК-6 (контролируемый индикатор достижения компетенции ПК-6.1)

Решите кейсы: ролевые инсценировки в парах
Звонок по телефону

Card 1A
	Student A: you’re a businessman (businesswoman). You’re on business trip in London. You’re calling Mr. Smith to make an appointment. Follow the plan: 

· Dial the number. It’s Mr. Smith’s secretary who is picking up. Introduce yourself. You want to speak to Mr. Smith.

· The line is bad, so you have to speak up.

· Explain the aim of your calling.

· Leave your phone number. You want Mr. Smith to call you back.


Card 1B

	Student B: you’re Mr. Smith’s secretary. Mr. Smith is out. The telephone is ringing. Pick up and follow the plan:

· Introduce yourself.

· The line is bad. You can’t hear anything. Ask to speak up.

· Now it’s OK. Your boss isn’t in the office at the moment. Ask to leave a message.

· Ask to leave the phone number. You’ll ask Mr. Smith to call back when he arrives.

You are to start.


Звонок по телефону

Card 2A
	Student A: you’re a businessman (businesswoman). You’re on business trip in London. You’ve got an appointment with Mr. Smith on Monday at 10:15. But you can’t manage on this day. Suggest another date. Follow the plan: 

· Dial the number. It’s Mr. Smith’s secretary who is picking up. Introduce yourself. You want to speak to Mr. Smith.

· Now it’s Mr. Smith. Introduce yourself. Explain the aim of your calling. Suggest your date.

· Agree. You look forward to seeing him.


Card 2B

	Student B: you have two roles: Mr. Smith’s secretary and Mr. Smith. The telephone is ringing. Pick up and follow the plan:

· Introduce yourself (you’re a secretary).

· You’re connecting. (Now you’re Mr. Smith) say hello.

· You’re busy on this day. Suggest another date.

· You too.

You are to start.


Звонок по телефону

Card 3A

	Student A: you’re a businessman (businesswoman). You’re on business trip in London for two days. You’ve got a reservation at Kings Hotel (single room/ shower/ toilet/TV). You’re at the reception desk. Follow the plan:

· Say that you’ve got the reservation.

· You’re going to check out in a day.

· Ask about breakfast and morning call.


Card 3B

	Student B: you’re a receptionist at Kings Hotel. You’ve got a new visitor. Follow the plan:

· Ask if you can help.

· Ask to fill in the registration form. Ask how long he (she) is going to stay here.

· Give the key.

You are to start.


Выполните контрольные задания по тематике Корпоративная переводческая этика:
1. Write a composition about business ethics based on the questionnaire and explain why you consider the statement below to be true or false or why it depends. It is perfectly acceptable to call the boss by their first name.

2. Write a composition about business ethics based on the questionnaire and explain why you consider the statement below to be true or false or why it depends. If a superior asks you to bring coffee to a visitor, you can tell them politely it’s not your job.
3. Write a composition about business ethics based on the questionnaire and explain why you consider the statement below to be true or false or why it depends. In meeting it is advisable for translators to speak only when invited to do so.
Перечень контрольных заданий и (или) вопросов для оценки сформированности компетенции ПК-5 (контролируемый индикатор достижения компетенции ПК-5.2)

Выполните контрольные задания по тематике Корпоративная этика:
1. Write a composition about business ethics based on the questionnaire and explain why you consider the statement below to be true or false or why it depends. You should never socialize with managers after work.

2. Write a composition about business ethics based on the questionnaire and explain why you consider the statement below to be true or false or why it depends. Personal calls are acceptable only at certain times of the day.

3. Write a composition about business ethics based on the questionnaire and explain why you consider the statement below to be true or false or why it depends. Staying late at the office to finish your work is a sign of efficiency.

4. Write a composition about business ethics based on the questionnaire and explain why you consider the statement below to be true or false or why it depends. It is not advisable to have a romantic relationship with a co-worker.

Перечень контрольных заданий и (или) вопросов для оценки сформированности компетенции ПК-6 (контролируемый индикатор достижения компетенции ПК-6.2)

Решите кейс: симуляция

Вы сопровождаете группу туристов и вам необходимо организовать их таким образом, чтобы они слушали ваши инструкции и не опаздывали на встречи. Продумайте и пропишите инструкции.

Решите кейс: симуляция

Вы сопровождаете группу туристов и приходите с ними в ресторан. Вам необходимо проконсультировать их по меню и помочь сделать заказ. Продумайте и пропишите ваши реплики.
Решите кейс: сюжетно-ролевая игра «Встреча в аэропорту»

Коммуникативная задача: 1й студент - один из менеджеров по продажам крупной российской компании. Вместе с переводчиком (2й студент) ему необходимо встретить менеджера по продажам из британской компании Джона Смита (третий студент) в аэропорту. 

Необходимо (через переводчика) инициировать беседу и знакомство с Джоном Смитом, предложить помощь водителя при переноске багажа. 

Задача: продумать и прописать необходимые для коммуникации высказывания.
Перечень контрольных заданий и (или) вопросов для оценки сформированности компетенции ПК-5 (контролируемый индикатор достижения компетенции ПК-5.3)
Выполните контрольные задания по тематике Конвенции речевого поведения
1 Составление резюме

Which of the statements below would be more appropriate in a CV if the applicant’s actual experience includes 3 trips to the seaside in the last four or five years?

1) I’ve been travelling in Europe extensively in the last couple of years.

2) I’ve been abroad a couple of times.
Решите кейс: сюжетно-ролевая игра «Встреча в аэропорту»
Коммуникативная задача: 1й студент - один из менеджеров по продажам крупной российской компании. Вместе с переводчиком (2й студент) ему необходимо встретить менеджера по продажам из британской компании Джона Смита (третий студент) в аэропорту. 

Необходимо (через переводчика) инициировать беседу и знакомство с Джоном Смитом, сообщить о том, что его ждет машина. 

Задача: продумать и прописать необходимые для коммуникации высказывания.
Перечень контрольных заданий и (или) вопросов для оценки сформированности компетенции ПК-6 (контролируемый индикатор достижения компетенции ПК-6.3)

Решите кейс: деловая игра
APPLYING FOR A JOB
Cast of actors

· Joan (John) McMuffin. She (he) was an executive manager in the marketing department at TESCO (chain of superstores and hypermarkets) in Dublin, Ireland, then moved to London, and now is looking for a managerial work. Education: Dublin School of Economics, B.SC. in economics.

· Miss S. Green, a receptionist of the non-profit employment agency “Manpower” specializing in searching for a secretarial and nonskilled job.

Actions

Manpower

J. Mc Muffin is calling the agency to ask for the needed information.

The receptionist advises to call a private agency.

Решите кейс: деловая игра
APPLYING FOR A JOB
Cast of actors

· Joan (John) McMuffin. She (he) was an executive manager in the marketing department at TESCO (chain of superstores and hypermarkets) in Dublin, Ireland, then moved to London, and now is looking for a managerial work. Education: Dublin School of Economics, B.SC. in economics.

· Mike Adams, the Personnel Manager at the Personnel department of the cut-price retailer of hi-fi equipment Richer Sounds.

· Mrs. M. Scott, Mr. Adams’s secretary.

· Miss S. Green, a receptionist of the non-profit employment agency “Manpower” specializing in searching for a secretarial and nonskilled job.

· Mrs. J Smith, a receptionist of the private employment agency “Rodger agency”.

· Mr. Greenwich, a counselor at Rodger Agency.

· Directory Enquiries operator.

Actions

Manpower

J. Mc Muffin is calling the agency to ask for the needed information.

The receptionist advises to call a private agency.

Directory Enquiries 

J. Mc Muffin is calling the information to find the number of a private agency.

Rodger Agency

J. Mc Muffin is calling the agency to ask for the needed information and to make an appointment with a counselor.

The meeting with the counselor. There is a vacancy of an executive manager at Richer Sounds.

Personnel Department of Richer Sounds. Reception area.

Making an appointment.

At the receptionist desk. The secretary helps to fill in an application form.

Personnel Department of Richer Sounds. 

Meeting with Mr. Adams.

· Small talk (before going to business)

· About J. McMuffin’s previous work

· About the company

· Questionnaire

Решите кейс: деловая игра
APPLYING FOR A JOB
Cast of actors

· Joan (John) McMuffin. She (he) was an executive manager in the marketing department at TESCO (chain of superstores and hypermarkets) in Dublin, Ireland, then moved to London, and now is looking for a managerial work. Education: Dublin School of Economics, B.SC. in economics.

· Miss S. Green, a receptionist of the non-profit employment agency “Manpower” specializing in searching for a secretarial and nonskilled job.

· Mrs. J Smith, a receptionist of the private employment agency “Rodger agency”.

· Mr. Greenwich, a counselor at Rodger Agency.

· Directory Enquiries operator.

Actions

Manpower

J. Mc Muffin is calling the agency to ask for the needed information.

The receptionist advises to call a private agency.

Решите кейс: деловая игра
APPLYING FOR A JOB
Cast of actors

· Joan (John) McMuffin. She (he) was an executive manager in the marketing department at TESCO (chain of superstores and hypermarkets) in Dublin, Ireland, then moved to London, and now is looking for a managerial work. Education: Dublin School of Economics, B.SC. in economics.

· Directory Enquiries operator.

Actions

Directory Enquiries 

J. Mc Muffin is calling the information to find the number of a private agency.

Решите кейс: деловая игра
APPLYING FOR A JOB
Cast of actors

· Joan (John) McMuffin. She (he) was an executive manager in the marketing department at TESCO (chain of superstores and hypermarkets) in Dublin, Ireland, then moved to London, and now is looking for a managerial work. Education: Dublin School of Economics, B.SC. in economics.

· Mrs. J Smith, a receptionist of the private employment agency “Rodger agency”.

· Mr. Greenwich, a counselor at Rodger Agency.

Actions

Rodger Agency

J. Mc Muffin is calling the agency to ask for the needed information and to make an appointment with a counselor.

The meeting with the counselor. There is a vacancy of an executive manager at Richer Sounds.

Решите кейс: деловая игра
APPLYING FOR A JOB
Cast of actors

· Joan (John) McMuffin. She (he) was an executive manager in the marketing department at TESCO (chain of superstores and hypermarkets) in Dublin, Ireland, then moved to London, and now is looking for a managerial work. Education: Dublin School of Economics, B.SC. in economics.

· Mrs. M. Scott, Mr. Adams’s secretary.

Actions

Personnel Department of Richer Sounds. Reception area.

Making an appointment.

At the receptionist desk. The secretary helps to fill in an application form.

Решите кейс: деловая игра
APPLYING FOR A JOB
Cast of actors

· Joan (John) McMuffin. She (he) was an executive manager in the marketing department at TESCO (chain of superstores and hypermarkets) in Dublin, Ireland, then moved to London, and now is looking for a managerial work. Education: Dublin School of Economics, B.SC. in economics.

· Mike Adams, the Personnel Manager at the Personnel department of the cut-price retailer of hi-fi equipment Richer Sounds.

Actions

Personnel Department of Richer Sounds. 

Meeting with Mr. Adams.

· Small talk (before going to business)

· About J. McMuffin’s previous work

· About the company

· Questionnaire

Решите кейс: сюжетно-ролевая игра «Встреча в аэропорту»

Коммуникативная задача: 1й студент - один из менеджеров по продажам крупной российской компании. Вместе с переводчиком (2й студент) ему необходимо встретить менеджера по продажам из британской компании Джона Смита (третий студент) в аэропорту. 

Необходимо (через переводчика) инициировать беседу и знакомство с Джоном Смитом, узнать, как прошел его полет. 

Задача: продумать и прописать необходимые для коммуникации высказывания.
3. Оценочные средства (оценочные материалы) для проведения промежуточной аттестации обучающихся по дисциплине (модулю)

Промежуточный контроль успеваемости обучающегося осуществляется по результатам:

· выполнения тестов промежуточного контроля по разделам дисциплины (модуля) на проверку усвоения изученного лексико-грамматического материала;

· участия в ролевых играх по разделам дисциплины (модуля);

· участия в симуляциях по разделам дисциплины (модуля);

· составления документов в соответствии с требованиями, предъявляемыми к их оформлению по разделам дисциплины (модуля);

· подготовки и представления презентаций по разделам дисциплины (модуля)

Перечень контрольных заданий и (или) вопросов для оценки сформированности компетенции ПК-5 (контролируемый индикатор достижения компетенции ПК-5.1)
Письменное тестирование по изученному лексико-грамматическому материалу:
Group the following words depending with which of the three words (job - a, work –b , career - c) they collocate:

	fulfilling
	carry out
	apply
	steady
	high-powered

	brilliant
	take off
	offer
	wreck
	start

	permanent
	span
	complete
	take on
	embark

	at the height of
	last
	demanding
	supervise
	promising

	dead end
	satisfaction
	lucrative
	rewarding
	glittering


Письменное тестирование по изученному лексико-грамматическому материалу:

Give words for the following definitions:

1. a person who cooperates well with other people

2. a reward for work – not just salary, but others, such as a company car

3. a position to be filled

4. a situation when your working conditions stimulate your work

5. a group of people working together

Письменное тестирование по изученному лексико-грамматическому материалу:

1. the moral pleasure that your get from your job

2. a better position with more responsibility and more money

3. an arrangement to meet someone

4. to keep the official record of a meeting

5. to inform your boss that you’re planning to stop working 

Перечень контрольных заданий и (или) вопросов для оценки сформированности компетенции ПК-5 (контролируемый индикатор достижения компетенции ПК-5.2)
Решите кейсы:

1. Составьте/переведите резюме указанного лица с соблюдением требований к содержанию и оформлению.
2. Составьте/переведите сопроводительное письмо для указанного лица с соблюдением требований к содержанию и оформлению.

Перечень контрольных заданий и (или) вопросов для оценки сформированности компетенции ПК-5 (контролируемый индикатор достижения компетенции ПК-5.3)
Решите кейс: сюжетно-ролевая игра «международный этикет»
	Название комплекса задач
	«Визит главы крупной корпорации в Россию»

	Ситуационный 

контекст комплекса задач
	Вы устраиваетесь на работу в качестве внештатного переводчика в бюро переводов. Через некоторое время поступает заказ: Вам предстоит сопровождать главу крупной корпорации, прибывшего в Россию с целью обмена опытом с российскими коллегами.

	Задача
	Название: «Важные документы»

	Ситуационный

 контекст
	При устройстве на работу в качестве внештатного переводчика Вас просят предоставить необходимые документы.

	Профессионально значимый вопрос
	Какие документы вам необходимо предоставить работодателю при устройстве на работу в качестве внештатного сотрудника и оказания переводческих услуг?


Решите кейс: сюжетно-ролевая игра «международный этикет»
	Название комплекса задач
	«Визит главы крупной корпорации в Россию»

	Ситуационный 

контекст комплекса задач
	Вы устраиваетесь на работу в качестве внештатного переводчика в бюро переводов. Через некоторое время поступает заказ: Вам предстоит сопровождать главу крупной корпорации, прибывшего в Россию с целью обмена опытом с российскими коллегами.

	Задача 
	Название: «Специальная подготовка»

	Ситуационный 

контекст
	Вам предстоит встретить господина Джонсона в аэропорту и сопровождать его на нескольких мероприятиях. 

	Профессионально значимый вопрос
	В чем будет заключаться ваша подготовка к встрече?


Перечень контрольных заданий и (или) вопросов для оценки сформированности компетенции ПК-6 (контролируемый индикатор достижения компетенции ПК-6.1)
Решите контрольные задачи:
1. What should you do in a situation like this? You’re a student at Oxford University. Your lecturer’s name is Edward Green. How will you address him?

2. What should you do in a situation like this? You’re a manager at Philip’s company. You’ve got a new colleague. Her name is Sarah Atkinson. She’s unmarried. How will you address her at the first meeting?

3. What should you do in a situation like this? You’re walking along Baker Street in London. You want to ask the way to M. Tussaud’s Museum. You see a stranger (a woman / or a man). How will you address him / her?

4. What should you do in a situation like this? You’ve got a pen-friend John Brown who lives in London. How will you address his parents?

5. What should you do in a situation like this? Someone says "How do you do?" to you. What do you reply? 

6. What should you do in a situation like this? What do you say when you meet Professor James Perkins?

7. What should you do in a situation like this? How would you introduce Bill Brown, of Badgers, to Red Reynolds of Revolt Inc.? They have never met.

Перечень контрольных заданий и (или) вопросов для оценки сформированности компетенции ПК-6 (контролируемый индикатор достижения компетенции ПК-6.2)
Решите кейсы:
1. Неподготовленная инсценировка по заданной теме (в ресторане) в соответствии с инструкциями, полученными от преподавателя.

2. Неподготовленная инсценировка по заданной теме (в поезде) в соответствии с инструкциями, полученными от преподавателя.

3. Неподготовленная инсценировка по заданной теме (в самолете) в соответствии с инструкциями, полученными от преподавателя.

Перечень контрольных заданий и (или) вопросов для оценки сформированности компетенции ПК-6 (контролируемый индикатор достижения компетенции ПК-6.3)
Решите кейсы:
1. Подготовка и представление презентации (без визуальной опоры).
2. Подготовка и представление презентации (с визуальной опорой).

3. Подготовка и представление презентации (с визуальной опорой в формате PowerPoint/OpenOffice).

4. Подготовка и представление презентации (с представлением статистической информации в формате PowerPoint/OpenOffice).

Решите контрольные задачи:

1. Проблемная ситуация для обсуждения (магистрант должен продемонстрировать знание соответствующих речевых формул, в том числе этикетных и умение вести себя в различных ситуациях межъязыкового посредничества)

You're talking with a group of four people. Do you make eye contact with:

just the person to whom you're speaking at the moment?

each of the four, moving your eye contact from one to another?

no one particular person (not looking directly into anyone's eyes)?

2. Проблемная ситуация для обсуждения (магистрант должен продемонстрировать знание соответствующих речевых формул, в том числе этикетных и умение вести себя в различных ситуациях межъязыкового посредничества)
At a cocktail party at the firm you see another person who, like you, is alone. How do you introduce yourself to that person?
3. Проблемная ситуация для обсуждения (магистрант должен продемонстрировать знание соответствующих речевых формул, в том числе этикетных и умение вести себя в различных ситуациях межъязыкового посредничества)
Complete the following:

Dear Sir or Madam + Yours _____

Dear Mr. and Mrs. Adams + Yours _____ 

